
Présents

Excusés

RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE
COMMUNE D'AUDERGHEM

Extrait du registre aux délibérations du Conseil communal
 

Christophe Magdalijns, Président ;
Didier Gosuin, Bourgmestre ;
Sophie de Vos, Elise Willame, Alain Lefebvre, Eloïse Defosset, Jeannine Crucifix, Florence Couldrey,
Lieve Jorens, Échevin·e·s ;
Isabelle Désir, Véronique Artus, Jean-Claude Vitoux, Christian Grétry, Valérie Cops, Marc Vandame,
Vanessa Rigodanzo, Jeremy Van Gorp, Jasmine Boumraya, Stéphanie Paulissen, Marie-Pierre Bauwens,
Anastasia Bakounine, Nathalie Wyns, Michel Blampain, Christine Bogaert, Martine Maelschalck,
Matthieu Pillois, François Lebovy, Conseillers communaux ;
Etienne Schoonbroodt, Secrétaire communal.

 
Bruno Collard, Échevin·e ;
Didier Molders, Pauline Vermeiren, Ingrid Venier, Conseillers communaux.

Séance du 20.02.20

#Objet : Question orale de Monsieur Jeremy Van Gorp et de Madame Martine Maelschalck (MR-Open
VLD) à propos de la retransmission des séances du Conseil communal#

Séance publique

Secrétariat

Monsieur le Bourgmestre,
Chers Collègues,
En dépit des déclarations d’intention de la Déclaration de Politique générale, nous constatons qu’après plus d’un
an de fonctionnement de la nouvelle majorité communale, Auderghem n’est toujours pas en mesure d’assurer la
retransmission online des séances du Conseil communal. Et cela alors que de nombreuses communes, et non des
moindres, de la Région bruxelloise, ont mis un système au point en quelques mois.
Nos questions sont les suivantes :

1. Quel est le timing prévu pour assurer un service de retransmission en direct des séances du Conseil
communal ?

2. Pourquoi est-ce que cela prend aussi longtemps ?
3. Quel est le coût estimé du dispositif ?
4. Comment comptez-vous donner accès publiquement aux archives des enregistrements ?

Je vous remercie.
Jérémy Van Gorp et Martine Maelschalck, conseillers communaux MR-Open VLD

Réponse de Madame Lieve Jorens, Echevin

Chers conseillers communaux, chers collègues,
Je vous remercie pour cette question très d'actualité car, comme vous l'indiquez vous-même, plusieurs communes
ont déjà commencé la diffusion en ligne du conseil communal, et parce que nous travaillons aussi actuellement
sur cette question.
Une étude de marché est en cours de réalisation et les différentes voies possibles de streaming du conseil
communal sont à l'étude. Nous nous basons sur les connaissances et les expériences acquises dans d'autres villes
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et communes à l'intérieur et à l'extérieur de Bruxelles, qui ont déjà commencé à diffuser leurs conseils.
Les éléments importants qui sont pris en compte ici sont, bien sûr, le prix du matériel, des logiciels et des
services. De plus, les exigences techniques de chacun des systèmes doivent également être étudiées (par exemple
en termes de qualité de l'image et de l'enregistrement sonore, de la puissance nécessaire du signal wifi, de la
vitesse nécessaire de transport des données, etc.), mais aussi de la convivialité du système, du besoin de
personnel pour faire fonctionner le dispositif pendant le conseil communal et le besoin de formation de ce
personnel.
Pour cette mission, nous sommes bien entendu liés par la loi sur les marchés publics. Étant donné qu'une étude de
marché est actuellement en cours et qu'aucune spécification n'a encore été publiée, il n'est actuellement ni
possible ni permis pour nous de faire des déclarations sur le système préféré ou sur son prix. En fonction de tous
les paramètres susmentionnés, la diffusion en ligne du conseil communal pourrait être un fait à la fin de cette
année ou au début de l'année prochaine.

Le Conseil prend acte.

AINSI FAIT ET DÉLIBÉRÉ EN SÉANCE.

Le Secrétaire communal, 
(s) Etienne Schoonbroodt  

Le Président, 
(s) Christophe Magdalijns

POUR EXTRAIT CONFORME
Auderghem, le 09 mars 2020

Le Secrétaire communal,

Etienne Schoonbroodt  

Le Bourgmestre,

Didier Gosuin
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Aanwezig

Verontschuldigd

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK GEWEST
GEMEENTE OUDERGEM

Uittreksel uit het register der beraadslagingen van de Gemeenteraad
 

Christophe Magdalijns, Voorzitter ;
Didier Gosuin, Burgemeester ;
Sophie de Vos, Elise Willame, Alain Lefebvre, Eloïse Defosset, Jeannine Crucifix, Florence Couldrey,
Lieve Jorens, Schepenen ;
Isabelle Désir, Véronique Artus, Jean-Claude Vitoux, Christian Grétry, Valérie Cops, Marc Vandame,
Vanessa Rigodanzo, Jeremy Van Gorp, Jasmine Boumraya, Stéphanie Paulissen, Marie-Pierre Bauwens,
Anastasia Bakounine, Nathalie Wyns, Michel Blampain, Christine Bogaert, Martine Maelschalck,
Matthieu Pillois, François Lebovy, Gemeenteraadsleden ;
Etienne Schoonbroodt, Gemeentesecretaris.

 
Bruno Collard, Schepen ;
Didier Molders, Pauline Vermeiren, Ingrid Venier, Gemeenteraadsleden.

Zitting van 20.02.20

#Onderwerp : Mondelinge vraag van de heer Jeremy Van Gorp en mevrouw Martine Maelschalck (MR-
Open VLD) over het uitzenden van de vergaderingen van de gemeenteraad#

Openbare zitting

Secretariaat

Mijnheer de burgemeester,
Geachte collega's,
Ondanks de intentieverklaringen van de algemene beleidsverklaring stellen we, meer dan een jaar na de
aanstelling van de nieuwe gemeentelijke meerderheid, vast dat Oudergem nog steeds niet in staat is om de
vergaderingen van de gemeenteraad online uit te zenden. En dit terwijl talrijke gemeenten - en niet de minste -
van het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest, enkele maanden geleden al een systeem hebben ontwikkeld.
Vandaar de volgende vragen:

1. Hoe lang gaat het nog duren vooraleer de vergaderingen van de gemeenteraad live zullen worden
uitgezonden?

2. Hoe komt het dat dit zo lang duurt?
3. Hoeveel zal het systeem naar schatting kosten?
4. Hoe zult u de openbare toegang tot de archieven van de registraties verzekeren?

Ik dank u.
Jérémy Van Gorp en Martine Maelschalck, gemeenteraadsleden voor MR-Open VLD

Antwoord van mevrouw Lieve Jorens, schepen

Beste Gemeenteraadsleden, beste collega’s,
Ik dank u voor deze vraag die erg actueel is omdat, zoals u zelf al aangeeft, verschillende gemeenten al gestart
zijn met de online uitzending van de gemeenteraad, en omdat ook wij momenteel rond dit dossier aan het werken
zijn.
Op dit moment wordt een marktprospectie uitgevoerd en worden de verschillende mogelijke manieren om de
streaming van de gemeenteraad te realiseren, onderzocht. We baseren ons hiervoor op de opgedane kennis en
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ervaringen van andere steden en gemeentes binnen en buiten Brussel, die al met e streaming gestart zijn.
Belangrijke elementen die hierbij in rekening worden genomen zijn, uiteraard, de prijs van materiaal, software en
diensten. Daarnaast moeten ook  de technische vereisten van elk van de systemen worden onderzocht
(bijvoorbeeld op vlak van kwaliteit van de beeld- en geluidsopname, nodige kracht van het wifi signaal, nodige
snelheid van datatransport, …), maar ook de gebruiksvriendelijkheid van het systeem, de nood aan personeel om
het systeem te doen functioneren tijdens de gemeenteraad en de nood voor opleiding van dit personeel. 
Voor deze opdracht zijn we uiteraard gebonden aan de wet op de overheidsopdrachten. Omdat momenteel een
marktprospectie lopende is en er nog geen bestek werd gepubliceerd, is het voor ons op dit moment mogelijk
noch toegelaten uitspraken te doen over welk systeem de voorkeur geniet of over de prijs daarvan.  Afhankelijk
van alle bovenvermelde parameters kan de online uitzending van de gemeenteraad eind dit jaar of begin volgend
jaar een feit zijn.

De Raad neemt akte.

ALDUS GEDAAN EN BERAADSLAAGD IN ZITTING.

De Gemeentesecretaris, 
(g) Etienne Schoonbroodt  

De Voorzitter, 
(g) Christophe Magdalijns

VOOR EENSLUIDEND AFSCHRIFT
Oudergem, 09 maart 2020

De Gemeentesecretaris,

Etienne Schoonbroodt  

De Burgemeester,

Didier Gosuin
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RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE
COMMUNE D'AUDERGHEM

Extrait du registre aux délibérations du Conseil communal
 

Christophe Magdalijns, Président ;
Didier Gosuin, Bourgmestre ;
Sophie de Vos, Elise Willame, Alain Lefebvre, Eloïse Defosset, Jeannine Crucifix, Florence Couldrey,
Lieve Jorens, Échevin·e·s ;
Isabelle Désir, Véronique Artus, Jean-Claude Vitoux, Christian Grétry, Valérie Cops, Marc Vandame,
Vanessa Rigodanzo, Jeremy Van Gorp, Jasmine Boumraya, Stéphanie Paulissen, Marie-Pierre Bauwens,
Anastasia Bakounine, Nathalie Wyns, Michel Blampain, Christine Bogaert, Martine Maelschalck,
Matthieu Pillois, François Lebovy, Conseillers communaux ;
Etienne Schoonbroodt, Secrétaire communal.

 
Bruno Collard, Échevin·e ;
Didier Molders, Pauline Vermeiren, Ingrid Venier, Conseillers communaux.

Séance du 20.02.20

#Objet : Question orale de Monsieur Jeremy Van Gorp et de Madame Martine Maelschalck (MR-Open
VLD) à propos du ramassage des poubelles#

Séance publique

Secrétariat

Monsieur le Bourgmestre,
Chers Collègues,
Ces dernières semaines, des riverains se plaignent régulièrement du fait que leur rue ou une partie de leur rue a
été « oubliée » par le service de ramassage des poubelles de Bruxelles-Propreté. Il semble que les services de
Bruxelles-Propreté règlent assez rapidement le problème quand ils en sont avertis. Il reste que ce service n’est
manifestement pas performant puisque c’est aux riverains de prendre la peine de les alerter.
Mes questions sont les suivantes :

1. Les services communaux n’effectuent-ils aucune ronde pour constater l’état de propreté et d’entretien
des rues ? Ne pourraient-ils pas se charger d’alerter Bruxelles-Propreté ?

2. Combien de demandes vous sont-elles parvenues par fix my street et quelle a été la réponse donnée par
les autorités communales ?

3. Question corollaire : comment sont organisées les tournées de ramassage ? Dans mon quartier, et il n’est
pas le seul, on commence (très tôt le matin) par les sacs jaunes – les seuls qui pourraient rester toute la
journée sur le trottoir sans causer de nuisances olfactives –, ensuite les sacs blancs et finalement, à une
heure indéterminée les sacs bleus et les sacs oranges. Pour rappel, les sacs oranges contiennent les
déchets organiques qu’il serait plus hygiénique d’emporter le plus rapidement possible.  Quelle est la
quelle logique qui préside à ces tournées et la commune n’y a-t-elle vraiment pas son mot à dire?

Je vous remercie.
Jeremy Van Gorp et Martine Maelschalck, conseillers communaux MR-Open VLD

Réponse de Madame Sophie de Vos, Echevin

Je vous remercie pour votre question même si son contenu a fortement heurté notre personnel de la voirie qui fait
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des rondes dans la commune 7/7 jours avec jusqu’à 4 véhicules différents : quoique certains en pensent,
Auderghem est une des communes les plus propres de  Bruxelles grâce à notre personnel mobilisé tous les jours
de l’année et je profite encore de l’occasion pour saluer ce travail plutôt que de le dénigrer.
Lors de ces tournées quotidiennes, nous vidons toutes nos poubelles et ramassons systématiquement les dépôts
clandestins et autres déchets se trouvant sur le parcours.
Les tournées sont par nature communales et notre équipe sur le terrain ne voit pas forcément les déchets se
trouvant en voirie régionale. Ce n’est donc pas à leur niveau que la communication avec l’ABP se fait et ce n’est
pas leur job.
Au niveau du service, nous sommes par ailleurs très rapidement prévenus de l’existence de tels déchets ou dépôts
et prévenons dès lors l’ABP. Nous pouvons aussi compter sur vos photographes –reporters spécialisés dans les
réseaux sociaux.
La plupart du temps cependant, nous agissons directement en lieu et place de l’agence  et pallions  ses
manquements car les riverains ne comprennent pas qu’une voirie est propre et l’autre souillée et les temps de
réaction de l’APB sont bc plus longs que les nôtres. Fix my street est complémentaire à d’autres canaux
d’information mais tous les incidents  déclarés par les citoyens dans la rubrique propreté publique de Fix my
street sont envoyés à Bxl Propreté, via l’application Pro net sur laquelle nous avons aussi un accès. Nous y
traitons donc les cas communaux et bien souvent aussi les cas régionaux car notre réactivité est bc plus
importante que celle de l’ABP comme signalé plus haut.
Ceci dit, bien souvent les problèmes sont réglés avant même que les citoyens ne les signalent sur fix my street.
En ce qui concerne l’organisation des tournées : elle relève  exclusivement de l’ABP, nous n’avons pas notre mot
à dire, même pas en ce qui concenre les jours de la semaine  (nous nous passerions du samedi et de ses tournées
matinales) mais la gestion est régionale. Vous dites que l’on commence chez vous  par les sacs jaunes : je vous
fais une confidence… chez moi on commence par les sacs blancs ! Logique il faut bien commencer quelque part
et ce ne sont pas les mêmes camions qui ramassent les différents sacs.
Nous avons une réunion trimestrielle avec eux lors de laquelle nous listons les problèmes et enfonçons le clou à
chaque reprise sur les problèmes liés au fini/fini : les camions se dépêchent de terminer leurs tournées POUR
RENTRER AU PLUS TÔT, ce qui engendre des conduites dangereuses, des éventrations de sacs non ramassés…
(nous passons systématiquement derrière BXL Propreté pour nettoyer les traces de leur passage). Point positif
quand même : les cas particuliers sont de plus en plus souvent  intégrés par BXL Propreté – exemple : passage
avec des camions de plus petits tonnages dans les rues très étroites.
Notre service exemplaire a comme corollaire qu’Auderghem est réputée très propre auprès de l’AbP qui va même
jusqu’à retirer des agents des équipes d’Auderghem en faveur d’autres communes lors d’absences  de leur
personnel.

Le Conseil prend acte.

AINSI FAIT ET DÉLIBÉRÉ EN SÉANCE.

Le Secrétaire communal, 
(s) Etienne Schoonbroodt  

Le Président, 
(s) Christophe Magdalijns

POUR EXTRAIT CONFORME
Auderghem, le 09 mars 2020

Le Secrétaire communal,

Etienne Schoonbroodt  

Le Bourgmestre,

Didier Gosuin
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Aanwezig

Verontschuldigd

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK GEWEST
GEMEENTE OUDERGEM

Uittreksel uit het register der beraadslagingen van de Gemeenteraad
 

Christophe Magdalijns, Voorzitter ;
Didier Gosuin, Burgemeester ;
Sophie de Vos, Elise Willame, Alain Lefebvre, Eloïse Defosset, Jeannine Crucifix, Florence Couldrey,
Lieve Jorens, Schepenen ;
Isabelle Désir, Véronique Artus, Jean-Claude Vitoux, Christian Grétry, Valérie Cops, Marc Vandame,
Vanessa Rigodanzo, Jeremy Van Gorp, Jasmine Boumraya, Stéphanie Paulissen, Marie-Pierre Bauwens,
Anastasia Bakounine, Nathalie Wyns, Michel Blampain, Christine Bogaert, Martine Maelschalck,
Matthieu Pillois, François Lebovy, Gemeenteraadsleden ;
Etienne Schoonbroodt, Gemeentesecretaris.

 
Bruno Collard, Schepen ;
Didier Molders, Pauline Vermeiren, Ingrid Venier, Gemeenteraadsleden.

Zitting van 20.02.20

#Onderwerp : Mondelinge vraag van de heer Jeremy Van Gorp en mevrouw Martine Maelschalck (MR-
Open VLD) over het ophalen van de vuilniszakken#

Openbare zitting

Secretariaat

Mijnheer de burgemeester,
Geachte collega's,
De afgelopen weken hebben enkele bewoners regelmatig geklaagd over het feit dat hun straat of een deel van hun
straat door de afvalophaaldienst van Net Brussel wordt 'vergeten'. Blijkbaar lossen de diensten van Net Brussel
het probleem tamelijk snel op wanneer ze ervan op de hoogte worden gebracht. Dit neemt niet weg dat deze
dienst kennelijk niet efficiënt te werk gaat, aangezien de buurtbewoners Net Brussel moeten verwittigen.
Vandaar dat ik de volgende vragen heb:

1. Rijden de gemeentediensten niet rond om de netheid en het onderhoud van de straten vast te stellen?
Zouden zij Net Brussel niet op de hoogte kunnen brengen?

2. Hoeveel vragen heeft u via Fix My Street ontvangen en welk antwoord hebben de gemeentelijke
overheden daarop gegeven?

3. Een daarop aansluitende vraag: hoe worden de afvalophaalrondes georganiseerd? In mijn wijk, die zeker
niet de enige is, worden eerst (heel vroeg in de ochtend) de gele zakken - de enige die de hele dag op het
trottoir zouden kunnen blijven staan zonder enige geuroverlast te veroorzaken - opgehaald, dan de witte
zakken en uiteindelijk, op een niet-gespecificeerd uur de blauwe en de oranje zakken. Ter informatie: de
oranje zakken bevatten het organisch afval en zouden uit hygiënische overwegingen beter zo snel
mogelijk worden opgehaald. Welke logica zit er achter deze rondes en hebben de gemeente echt niets te
zeggen?

Ik dank u.
Jérémy Van Gorp en Martine Maelschalck, gemeenteraadsleden voor MR-Open VLD

Antwoord van mevrouw Sophie de Vos, schepen• 
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Ik dank u voor uw vraag, ook al heeft de inhoud ervan onze wegmedewerkers gekwetst aangezien zij 7 dagen op
7 met tot wel 4 verschillende voertuigen in de gemeente rondrijden. Wat sommige mensen ook denken,
Oudergem is door de dagelijkse inzet van onze medewerkers een van de netste gemeenten van Brussel. Ik wil van
deze gelegenheid dan ook gebruikmaken om hen te bedanken voor hun werk in plaats van kritiek te uiten.
Tijdens deze dagelijkse ronden ledigen zij al onze vuilnisbakken en verwijderen zij systemisch het sluikstort- en
ander afval dat ze tegenkomen.
De rondes zijn van nature gemeentelijk en ons team op het terrein ziet niet noodzakelijk het afval dat zich op de
gewestwegen bevindt. De communicatie met het ANB valt dus niet onder hun bevoegdheid en is niet hun taak.
Wat de dienst betreft, worden wij trouwens erg snel op de hoogte gebracht van het bestaan van dergelijk afval of
lozingen, waarna wij het ANB verwittigen. Wij kunnen ook rekenen op uw gespecialiseerde fotografen-reporters
op de sociale netwerken.
Meestal ondernemen we meteen actie in de plaats van het Agentschap en verhelpen we deze tekortkomingen. De
bewoners begrijpen immers niet dat de ene weg proper is en de ander vuil en de reactietijd van het ANP is ook
veel langer dan de onze. Fix My Street vormt een aanvulling op andere informatiekanalen. Alle incidenten die
door de burgers worden aangegeven in de rubriek openbare netheid van Fix My Street, worden echter naar Net
Brussel doorgestuurd via de applicatie Pro Net, waartoe wij ook toegang hebben. Wij behandelen er dus de
gemeentelijke gevallen en vaak ook de gewestelijke gevallen, aangezien wij - zoals we hiervoor al hebben
aangegeven - veel sneller reageren dan het ANB.
Vaak zijn de problemen al opgelost nog voor ze door de bewoners op Fix My Street worden gemeld.
De organisatie van de rondes valt uitsluitend onder de verantwoordelijkheid van het ANB. Wij hebben daar niets
over te zeggen, zelfs niet over de dagen van de week (wij zouden de ochtendophalingen op zaterdag afschaffen),
maar het beheer is een gewestelijke bevoegdheid. U zegt dat ze bij u eerst de gele zakken ophalen. Bij ons komen
ze eerst langs voor de witte zakken! Logisch... men moet ergens beginnen en het zijn niet dezelfde vrachtwagens
die de verschillende zakken ophalen.
Om de drie maanden gaan we samen rond de tafel zitten. Tijdens deze vergaderingen geven we een overzicht van
de problemen en telkens hameren we op de problemen in verband met de afronding en de afwerking: de
vrachtwagens haasten zich om hun rondes af te maken om ZO VROEG MOGELIJK NAAR HUIS TE KUNNEN
GAAN. Dit leidt tot gevaarlijk rijgedrag, het openscheuren van niet-opgehaalde zakken, ...(wij gaan na de
doortocht van Net Brussel systematisch rond om hun sporen uit te wissen). Er is toch een positief punt: de
specifieke gevallen worden steeds meer door Net Brussel afgehandeld: bv. ronde met een vrachtwagen met een
kleiner laadvermogen in de smallere straten.
Onze voorbeeldige dienstverlening heeft tot gevolg dat Oudergem bij het ANB als erg proper wordt beschouwd,
dat zelfs personeelsleden uit de teams van Oudergem gaat inzetten in andere gemeenten wanneer hun personeel
afwezig is.

De Raad neemt akte.
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ALDUS GEDAAN EN BERAADSLAAGD IN ZITTING.

De Gemeentesecretaris, 
(g) Etienne Schoonbroodt  

De Voorzitter, 
(g) Christophe Magdalijns

VOOR EENSLUIDEND AFSCHRIFT
Oudergem, 09 maart 2020

De Gemeentesecretaris,

Etienne Schoonbroodt  

De Burgemeester,

Didier Gosuin
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Présents

Excusés

RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE
COMMUNE D'AUDERGHEM

Extrait du registre aux délibérations du Conseil communal
 

Christophe Magdalijns, Président ;
Didier Gosuin, Bourgmestre ;
Sophie de Vos, Elise Willame, Alain Lefebvre, Eloïse Defosset, Jeannine Crucifix, Florence Couldrey,
Lieve Jorens, Échevin·e·s ;
Isabelle Désir, Véronique Artus, Jean-Claude Vitoux, Christian Grétry, Valérie Cops, Marc Vandame,
Vanessa Rigodanzo, Jeremy Van Gorp, Jasmine Boumraya, Stéphanie Paulissen, Marie-Pierre Bauwens,
Anastasia Bakounine, Nathalie Wyns, Michel Blampain, Christine Bogaert, Martine Maelschalck,
Matthieu Pillois, François Lebovy, Conseillers communaux ;
Etienne Schoonbroodt, Secrétaire communal.

 
Bruno Collard, Échevin·e ;
Didier Molders, Pauline Vermeiren, Ingrid Venier, Conseillers communaux.

Séance du 20.02.20

#Objet : Question orale de Madame Jasmine Boumraya (ECOLO-GROEN) à propos de l'absence des
enseignants#

Séance publique

Secrétariat

Mesdames et Messieurs les Membres du Collège,
Cher·e·s Collègues,
La FAPEO tirait la sonnette d’alarme la semaine dernière avec la sortie des résultats de son enquête
« PASDEPROFSPASDECOURS ! ». Les chiffres issus de cette enquête sont interpelant. Ainsi, dans
l’enseignement primaire, les répondant·e·s, pour un quart, affirment que leur enfant n’a pas eu d’enseignants
pendant plus de 15 jours. Pour le niveau maternel, le nombre de répondant·e·s est faible mais pointent tout de
même des difficultés.
La pénurie d’instituteur·trice·s et de professeur·e·s est bien connue. Toutefois, la FAPEO affirme que l’absence de
cours n’est pas uniquement due à la pénurie et que l’absentéisme des enseignant·e·s serait pour partie responsable
des horaires en dent de scie des élèves.
La FAPEO se fait le porte-voix des parents, qui aimeraient des réponses concrètes relatives à la scolarité « à
trous » de leurs enfants et appellent à la continuité du service public. Comment un·e élève qui a été privé·e de
cours pendant une longue période a-t-il.elle pu atteindre les compétences fixées par le législateur pour réussir ses
examens de fin d’année ? Quelles répercussions ces suspensions auront-elles à long terme sur les savoirs de
l’enfant?
La FAPEO souligne également l’injustice sociale qui se joue face à ce temps scolaire perdu. Les parents doivent
alors suppléer aux lacunes pédagogiques, soit en faisant la classe eux-mêmes - alors qu’ils ne sont généralement
ni professeur·e·s, ni pédagogues, soit en payant des professeur·e.s particulier·e·s. L’une et l’autre solutions ne sont
pas à la portée de tous et renvoient les enfants aux ressources socio-économiques de leurs parents, creusant le
fossé des inégalités que l’école devrait combler.
Un point important également souligné par l’enquête est la nécessité d’une amélioration de la communication de
ces absences aux parents.
Enfin, outre les inquiétudes légitimes des parents quant aux répercussions sur les apprentissages de leurs enfants,
cette enquête pose également la question des conditions de travail des enseignant·e·s, notamment lorsque les
classes se voient alourdies par la venue des élèves dont l’enseignant·e est absent.
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La situation dans les écoles communales est-elle objectivée, quant à la pénurie et quant à l’absentéisme?

Des mécanismes sont-ils mis en place pour parer à la pénurie ?

Des mécanismes sont-ils mis en place pour lutter contre l’absentéisme ?

Quelles solutions sont développées pour assurer le suivi scolaire des enfants en l’absence de leur
enseignant·e?

De quels soutiens éventuels Auderghem bénéficie-t-elle de la part de la Fédération Wallonie-Bruxelles
pour répondre à ces problématiques ?

Je vous remercie pour vos réponses.

Réponse de Madame Elise Willame, Echevin

Madame la conseillère communale,
Je vous remercie pour votre question.
La pénurie d’enseignants fait l’objet d’une attention particulière des pouvoirs publics, et bien évidemment de la
part de notre Pouvoir organisateur aussi.
Je partage les constats cités dans votre introduction et présentés par l’étude réalisée par la FAPEO. De manière
générale, le phénomène de pénurie se fait ressentir de manière plus criante dans l’enseignement secondaire que
dans le fondamental.
Il n’empêche qu’aucun Pouvoir organisateur n’est tout à fait épargné. En effet, certaines écoles se retrouvent dans
une situation dans laquelle elles sont obligées d’engager des personnes qui n’ont pas le titre requis et dont elles
savent qu'elles n'ont pas nécessairement le profil pour le poste. Leur préoccupation première étant de ne pas
laisser les élèves sans enseignant.e.s.
Concentrons-nous maintenant sur Auderghem.
Tout d’abord, concernant l’absentéisme et la pénurie, il n’existe pas à proprement parler d’outil statistique de
suivi de ces deux phénomènes.
Au jour d’aujourd’hui, il existe des relevés d’absence pour maladie sont envoyés mensuellement au service de
l’Enseignement d’Auderghem qui ensuite nous permette de rendre des comptes à la Fédération Wallonie
Bruxelles. Même s’il pourrait être envisageable de mettre en place ce type d’outil en Fédération, cela ne pourra
pas résoudra pas la cause de l’absentéisme, ni même de la pénurie.
Pour ce qui est de la pénurie, il n’existe pas non plus d’outil d’objectivation du moins si l’on entend le terme
d’objectivation dans le sens d’un outil statistique qui permette de tenir la mesure pleine de la pénurie actuelle. Par
contre, nous avons évidemment une vue d’ensemble sur la situation des présences des enseignants de nos 4
centres scolaires et je peux vous assurer que nous mettons en place un monitoring hebdomadaire qui permette de
suivre la situation de près.
Parallèlement à cela, les directions d’écoles, le conseiller pédagogique et le Service Enseignement sont attentifs
en permanence aux besoins des écoles et veillent dans ce cadre à ce que le personnel réponde aux attentes des
normes d’excellence fixées par la Commune.  Soulignons ici que notre Pouvoir Organisateur est le seul à
proposer autant d’enseignants à charge communale pour éviter des classes surpeuplées et maintenir des projets
pédagogiques ambitieux.
Notons aussi que nous avons jusqu’ici réussi à ne presque jamais souffrir de la pénurie sévère qui sévit dans le
monde de l’enseignement.  Cette année académique relève d’une exception en la matière et est, selon nous, la
résultante de deux facteurs qui ont déstabilisé le marché de l’emploi, à savoir un subventionnement plus
important des sections maternelles et le subventionnement tout récent de périodes de FLA. Ce dispositif permet
aux écoles d’obtenir des périodes de cours supplémentaire pour les écoles, dont les élèves qui ne maîtrisent pas la
langue de l’enseignement.
Si les financements "FLA" ont une grande utilité dans l'un des domaines où nos écoles ont le plus de difficultés,
ils entraînent aussi des effets pervers. En effet, puisqu'ils permettent à certaines écoles d'augmenter leurs nombres
de périodes, ils entraînent une concurrence extrême entre pouvoirs organisateurs et entre écoles. Cette situation
accroît encore plus la problématique lancinante de la pénurie des enseignant.e.s.

• 
• 
• 
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Vous me posez ensuite la question sur les mécanismes mis en place pour parer à cette pénurie.
Depuis un peu moins de dix ans maintenant, la commune, en tant que PO, s’adjoint les services supplémentaires
(à charge communale donc) d’institutrices dites « volantes ».  Nous recrutons ainsi en début d’année deux
équivalents temps plein (l’un en maternelle, l’autre en primaire), afin de pallier aux absences de nos titulaires de
classe et de permettre de procéder à des recrutements pérennes qui ne cèdent en rien à l’urgence.
Un soutien des jeunes enseignants est également organisé au niveau communal via notre conseiller pédagogique
et les directions d’école pour fidéliser nos jeunes recrues et leur permettre une entrée en fonction dans les
meilleures conditions.
Pour ce qui est de mécanismes que nous mettons en œuvre pour prévenir l’absentéisme, je peux vous citer
plusieurs exemples comme la mise à disposition de la cellule médiation pour rencontrer les difficultés que les
enseignants éprouvent au travail ou encore le coaching des directions d’école planifiée en 2020 pour renforcer
leurs outils managériaux et capacité à accompagner leur équipe enseignante dans les mutations vécues par les
écoles (plan de pilotage, contrats d’objectifs et mise en œuvre du travail collaboratif). Nous mettons aussi à
disposition des enseignant.es qui le souhaitent un registre des faits liés au bien-être et censés parer à tout type de
pratique s’apparentant à du harcèlement ou une forme d’abus psychologique. Enfin, nos directions ont aussi suivi
une formation sur la gestion de l’absentéisme l’année dernière.
De manière générale, le service de l’Enseignement est très attentif au travail de terrain et toujours à l’écoute et
disponible en cas de difficultés vécues par un membre d’une équipe pédagogique (enseignant, direction,
accueillante, personnel d’entretien..)
Pour répondre à votre question sur les solutions développées pour assurer le suivi scolaire des enfants en
l’absence de leur enseignant.e, comme évoqué plus haut, nous avons de nombreux enseignants à charge
communale dont, en l’occurrence, deux instituteur.trices volant.e.s.
Lorsque, malgré tout, il nous est impossible de placer un enseignant à la tête de la classe concernée, plusieurs
possibilités s’offrent à nous :
1. S’il s’agit d’un maître spécial (gymnastique, religion, citoyenneté), nous pouvons très majoritairement compter
sur la conscience professionnelle de nos équipes pédagogiques pour garder de manière bénévole les enfants.
2. S’il s’agit d’un titulaire de classe, nous privilégions lorsque c’est possible une surveillance dirigée en classe qui
est opérée soit par les secrétaires (qui sont aussi enseignantes), soit par les maîtres de remédiation, soit par des
surveillantes de garderie.  Le recours à une ALE « volante » pour ce genre de cas est également actuellement à
l’étude par le Service Enseignement.
3. S’il s’agit d’un titulaire de classe et qu’aucune mesure évoquée ci-avant n’est envisageable, nous répartissons
les élèves dans différentes classes.
Il faut noter que chaque titulaire de classe a pour obligation de mettre à disposition, en début d’année, un dossier
d’occupation qui fasse sens pour les élèves.  Celui-ci propose des exercices et des tâches que les enfants peuvent
réaliser en toute autonomie, ce quel que soit leur niveau et leurs besoins.
Enfin, concernant votre question sur le soutien éventuel de la FWB, il n’y en a malheureusement que trop peu.
Nous pouvons néanmoins compter sur l’application appelée Primoweb qui est censée nous permettre d’avoir
accès aisément aux enseignants demandeurs d’emploi, mais, dans la pratique, cette plate-forme ne s’avère pas du
tout utile.
Pour conclure, j’aimerai vous assurer du suivi et du monitoring régulier de nos directions et de notre conseiller
pédagogique qui assure une gestion durable des remplacements nécessaire avec pour objectifs les apprentissages
et le bien-être des enfants.

Le Conseil prend acte.
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AINSI FAIT ET DÉLIBÉRÉ EN SÉANCE.

Le Secrétaire communal, 
(s) Etienne Schoonbroodt  

Le Président, 
(s) Christophe Magdalijns

POUR EXTRAIT CONFORME
Auderghem, le 09 mars 2020

Le Secrétaire communal,

Etienne Schoonbroodt  

Le Bourgmestre,

Didier Gosuin
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Aanwezig

Verontschuldigd

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK GEWEST
GEMEENTE OUDERGEM

Uittreksel uit het register der beraadslagingen van de Gemeenteraad
 

Christophe Magdalijns, Voorzitter ;
Didier Gosuin, Burgemeester ;
Sophie de Vos, Elise Willame, Alain Lefebvre, Eloïse Defosset, Jeannine Crucifix, Florence Couldrey,
Lieve Jorens, Schepenen ;
Isabelle Désir, Véronique Artus, Jean-Claude Vitoux, Christian Grétry, Valérie Cops, Marc Vandame,
Vanessa Rigodanzo, Jeremy Van Gorp, Jasmine Boumraya, Stéphanie Paulissen, Marie-Pierre Bauwens,
Anastasia Bakounine, Nathalie Wyns, Michel Blampain, Christine Bogaert, Martine Maelschalck,
Matthieu Pillois, François Lebovy, Gemeenteraadsleden ;
Etienne Schoonbroodt, Gemeentesecretaris.

 
Bruno Collard, Schepen ;
Didier Molders, Pauline Vermeiren, Ingrid Venier, Gemeenteraadsleden.

Zitting van 20.02.20

#Onderwerp : Mondelinge vraag van mevrouw Jasmine Boumraya (ECOLO-GROEN) over de
afwezigheid van leerkrachten#

Openbare zitting

Secretariaat

Geachte leden van het college,
Beste collega's,
De 'Fédération des Associations de Parents de l'Enseignement Officiel' (FAPEO) trok de voorbije week aan de
alarmbel met de publicatie van de resultaten van haar enquête 'PASDEPROFPASDECOURS' (geen leerkrachten,
geen lessen). De cijfers uit deze enquête zijn verontrustend. In het lager onderwijs verklaarde een kwart van de
respondenten dat hun kind het gedurende meer dan 15 dagen zonder leerkracht heeft moeten stellen. Voor de
kleuters hebben er slechts weinig mensen deelgenomen aan de enquête, maar de respondenten hebben dezelfde
problemen aangekaart.
Het tekort aan leerkrachten en docenten is algemeen bekend. De FAPEO bevestigt echter dat het uitblijven van
sommige lessen niet enkel te wijten is aan het tekort en dat het absenteïsme bij de leerkrachten ook deels te
wijten zou zijn aan de onderbroken lessenroosters van de leerlingen.
De FAPEO spreekt in naam van de ouders, die concrete antwoorden willen omtrent de 'onvolledige'
schoolopleiding van hun kinderen en pleiten voor de continuïteit van de openbare dienstverlening. Hoe kan een
leerling die lange tijd geen les heeft gehad, de vaardigheden bereiken die de wetgever heeft gesteld om zijn
eindejaarsexamens te halen? Welke impact zullen deze opschortingen op lange termijn hebben op de kennis van
het kind?
De FAPEO legt ook de nadruk op het sociale onrecht dat zich afspeelt in het licht van deze verloren schooltijd. De
ouders moeten er in dat geval voor zorgen dat zij de pedagogische tekortkomingen compenseren, hetzij door zelf
les te geven - hoewel ze over het algemeen noch leerkracht, noch pedagoog zijn, hetzij door een privéleraar in de
arm te nemen. Beide oplossingen liggen niet binnen ieders bereik en hangen af van de sociaal-economische
middelen van hun ouders, waardoor de ongelijkheidskloof die de school zou moeten dichten groter wordt.
Een belangrijk punt dat uit de enquête naar voor komt, is de noodzaak om de communicatie over deze
afwezigheden aan de ouders te verbeteren.
Naast de terechte zorgen die de ouders zich maken met betrekking tot de gevolgen voor het leertraject van hun
kinderen, wordt in deze enquête ook gepeild naar de arbeidsomstandigheden van de leerkrachten, onder meer
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wanneer andere klassen de leerlingen van afwezige leerkrachten moeten opvangen.

Is de situatie in de gemeentescholen geobjectiveerd wat betreft het tekort en het absenteïsme?

Zijn er mechanismen ingevoerd om dit tekort te verhelpen?

Zijn er mechanismen om het absenteïsme te bestrijden?

Welke oplossingen zijn er voorhanden om de schoolopvolging van kinderen van wie de leerkracht
afwezig is te waarborgen?

Welke eventuele steun ontvangt Oudergem van de Federatie Wallonië-Brussel om deze problemen te
verhelpen?

Ik dank u voor uw antwoorden.

Antwoord van mevrouw Elise Willame, schepen

Mevrouw het gemeenteraadslid,
Bedankt voor uw vraag.
Het lerarentekort is een belangrijk aandachtspunt van de overheid en uiteraard ook van onze inrichtende macht.
Ik deel de vaststellingen die u in uw inleiding aanhaalt en die in de door de FAPEO uitgevoerde studie worden
voorgesteld. Over het algemeen is het tekort nijpender in het middelbaar onderwijs dan in het lager onderwijs.
Desondanks blijft geen enkele inrichtende macht helemaal gespaard. Sommige scholen bevinden zich inderdaad
in een situatie waarin ze niet anders kunnen dan mensen aan te werven die niet over het vereiste diploma
beschikken en waarvan ze weten dat ze niet noodzakelijk het profiel voor de functie hebben. Hun voornaamste
zorg is om de leerlingen niet zonder leerkracht te laten.
Laten we ons nu op de gemeente Oudergem richten.
Wat het absenteïsme en het tekort betreft, bestaat er strikt genomen geen statistisch hulpmiddel om deze twee
fenomenen op te volgen.
Momenteel bestaan er overzichten van de afwezigheden wegens ziekte, die maandelijks naar de dienst Onderwijs
van Oudergem worden gestuurd en die het ons vervolgens mogelijk maken om verslag uit te brengen aan de
Federatie Wallonië-Brussel. Ook al zou kunnen worden overwogen om dit type van hulpmiddel in te voeren voor
de Federatie, toch zou dit noch de oorzaak van het absenteïsme, noch het tekort kunnen wegwerken.
Wat het lerarentekort betreft, bestaat er ook geen objectiveringsmiddel, althans als we de term objectivering
verstaan in de zin van een statistisch middel waarmee we inzicht kunnen krijgen in de volledige omvang van het
huidige tekort. Daarnaast beschikken we uiteraard over een overzicht van de aanwezigheden van de leerkrachten
van onze 4 scholen en kan ik u verzekeren dat we een wekelijkse monitoring hebben ingevoerd om de situatie op
de voet te volgen.
Tegelijkertijd luisteren de schooldirecties, de pedagogische adviseur en de dienst Onderwijs voortdurend naar de
behoeften van de scholen en zorgen ze er in dit verband voor dat het personeel voldoet aan de verwachtingen van
de door de gemeente vastgestelde normen van uitmuntendheid.  Wij benadrukken hier dat onze inrichtende macht
de enige is om het aantal leerkrachten ten laste van de gemeente voor te stellen, om overbevolkte klassen te
vermijden en ambitieuze pedagogische projecten te behouden.
Er moet ook worden opgemerkt dat we er tot dusver in zijn geslaagd om bijna nooit onder het ernstige tekort in
de onderwijswereld te lijden.  Dit academiejaar vormt een uitzondering op dit gebied en is naar onze mening het
resultaat van twee factoren die de arbeidsmarkt hebben gedestabiliseerd, namelijk een grotere subsidiëring van de
kleuterklassen en de zeer recente subsidiëring van FLA-periodes ('français langue d'apprentissage', Frans als
leertaal. Dankzij dit systeem kunnen scholen, waarvan de leerlingen de onderwijstaal niet beheersen, extra
lesperiodes krijgen.
Ook al zijn de 'FLA'-financieringen erg nuttig in een van de domeinen waarin onze scholen de meeste
moeilijkheden ondervinden, toch brengt het systeem ook perverse effecten met zich mee. Aangezien sommige
scholen hierdoor het aantal periodes kunnen verhogen, leidt dit immers tot grote concurrentie tussen de
inrichtende machten en tussen de scholen. Deze situatie vergroot de problematiek van het lerarentekort nog meer.
U vroeg me vervolgens naar de mechanismen die zijn ingevoerd om dit tekort te verhelpen.

• 
• 
• 
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Sinds iets minder dan tien jaar doet de gemeente als inrichtende macht een beroep op de bijkomende diensten (ten
laste van de gemeente dus) van zogenaamde 'vliegende' leerkrachten.  Zo werven wij in het begin van het jaar
twee voltijdse equivalenten aan (de ene voor het kleuteronderwijs, de andere voor het lager onderwijs), om de
afwezigheden van onze klastitularissen op te vangen en ons in staat te stellen over te gaan tot duurzame
aanwervingen die niet moeten onderdoen in noodgevallen.
Onze jonge leerkrachten kunnen op gemeentelijk niveau ook rekenen op een ondersteuning via onze
pedagogische adviseur en de schooldirecties om onze jonge rekruten te behouden en ervoor te zorgen dat hun
indiensttreding in de beste omstandigheden verloopt.
Wat de mechanismen betreft die wij invoeren om het absenteïsme te voorkomen, geef ik u enkele voorbeelden:
de oprichting van de cel Bemiddeling om de problemen op te lossen waarmee leerkrachten op het werk kunnen
worden geconfronteerd of de coaching van de schooldirecties vanaf 2020 om hun managementtools te versterken
en om hun vermogen te verbeteren om hun onderwijsteam te begeleiden bij de door de scholen ervaren
veranderingen (stuurplan, doelstellingencontracten en opzetten van samenwerkingsverbanden). Daarnaast stellen
wij ook een register van feiten in verband met welzijn ter beschikking van de leerkrachten die dat wensen, dat
bedoeld is om komaf te maken met elk soort van praktijk dat lijkt op ongewenste gedrag of een vorm van
psychologisch misbruik. Tot slot hebben onze directies afgelopen jaar ook een opleiding over absenteïsmebeheer
gevolgd.
Over het algemeen besteedt de dienst Onderwijs veel aandacht aan het werk op het terrein, biedt steeds een
luisterend oor en is beschikbaar wanneer een lid van een pedagogisch team (leerkracht, directie,
onthaalmedewerker, onderhoudspersoneel, ...) problemen heeft.
Om een antwoord te geven op uw bovenstaande vraag over de oplossingen die zijn ontwikkeld om de
schoolopvolging van kinderen van wie de leerkracht afwezig is te waarborgen, kan ik u zeggen dat wij veel
leerkrachten ten laste van de gemeente hebben, waaronder in dit geval twee 'vliegende' leerkrachten.
Als het toch onmogelijk is om een vervangleerkracht voor de klas te vinden, zijn er verschillende oplossingen
mogelijk:
1. Als het gaat om een speciale leerkracht (lichamelijke opvoeding, godsdienst, burgerzin), kunnen we heel vaak
rekenen op het plichtsbesef van onze pedagogische teams om de kinderen op vrijwillige basis op te vangen.
2. Als het gaat om een klastitularis, geven we indien mogelijk de voorkeur aan een gericht toezicht in de klas
door hetzij de secretarissen (die ook leerkrachten zijn), hetzij de remediëringsleerkrachten, hetzij door de
onthaalmedewerkers.  Het beroep op een 'vliegende' PWA'er voor dit soort van geval wordt momenteel door de
dienst Onderwijs bestudeerd.
3. Als het gaat om een klastitularis en er geen enkele van de bovengenoemde maatregelen mogelijk is, verdelen
we de leerlingen over verschillende klassen.
Er wordt opgemerkt dat elke klastitularis in het begin van het jaar verplicht is om een dossier met opdrachten en
taken voor te bereiden die de kinderen zelf kunnen maken wanneer de leerkracht afwezigheid is, ongeacht hun
niveau en hun behoeften. 
Wat uw vraag over de eventuele steun van de FWB betreft tot slot, kan ik u zeggen dat we helaas te weinig steun
krijgen. Wij kunnen echter rekenen op de applicatie 'Primoweb', waarmee we gemakkelijk toegang kunnen
krijgen tot werkzoekende leerkrachten. In de praktijk is echter gebleken dat dit platform helemaal niet nuttig is.
Tot slot wil ik u garanderen dat er wordt voorzien in een opvolging en regelmatige monitoring van onze directies
en onze pedagogische adviseur, die toeziet op een duurzaam beheer van de nodige vervangingen om het
leerproces en het welzijn van de kinderen te waarborgen.

De Raad neemt akte.
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ALDUS GEDAAN EN BERAADSLAAGD IN ZITTING.

De Gemeentesecretaris, 
(g) Etienne Schoonbroodt  

De Voorzitter, 
(g) Christophe Magdalijns

VOOR EENSLUIDEND AFSCHRIFT
Oudergem, 09 maart 2020

De Gemeentesecretaris,

Etienne Schoonbroodt  

De Burgemeester,

Didier Gosuin
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Présents

Excusés

RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE
COMMUNE D'AUDERGHEM

Extrait du registre aux délibérations du Conseil communal
 

Christophe Magdalijns, Président ;
Didier Gosuin, Bourgmestre ;
Sophie de Vos, Elise Willame, Alain Lefebvre, Eloïse Defosset, Jeannine Crucifix, Florence Couldrey,
Lieve Jorens, Échevin·e·s ;
Isabelle Désir, Véronique Artus, Jean-Claude Vitoux, Christian Grétry, Valérie Cops, Marc Vandame,
Vanessa Rigodanzo, Jeremy Van Gorp, Jasmine Boumraya, Stéphanie Paulissen, Marie-Pierre Bauwens,
Anastasia Bakounine, Nathalie Wyns, Michel Blampain, Christine Bogaert, Martine Maelschalck,
Matthieu Pillois, François Lebovy, Conseillers communaux ;
Etienne Schoonbroodt, Secrétaire communal.

 
Bruno Collard, Échevin·e ;
Didier Molders, Pauline Vermeiren, Ingrid Venier, Conseillers communaux.

Séance du 20.02.20

#Objet : Question orale de Madame Anastasia Bakounine (ECOLO-GROEN): Harcèlement dans les clubs
sportifs#

Séance publique

Secrétariat

Mesdames et Messieurs les Membres du Collège,
Cher·e·s Collègues,
Pour faire écho à la motion sur la violence faite aux femmes, Ecolo/Groen porte son attention sur le respect dans
le milieu sportif et plus précisément dans les clubs sportifs de notre commune.
Auderghem est une commune sportive. On peut se féliciter du nombre important de clubs sportifs présents sur le
territoire. Ils font un très bon travail, parfois avec très peu de moyens, pour permettre de pratiquer du sport de
haut niveau ou bien de loisir.
De plus, les infrastructures communales sont de qualité. Il y a notamment le centre Willegems, le Gymnasium
mais également les clubs de football, hockey et rugby, qui comptent des équipes féminines. S’ajoutent à cela les
autres noyaux sportifs que sont le centre Adeps, Rouge-Cloître, la forêt de Soignes, la promenade verte ou la
salle d’escalade New Rock par exemple.
C’est donc une offre sportive diversifiée et variée qui permet à de nombreux Auderghemois et Auderghemoises
de pratiquer du sport.
Récemment, l’actualité a mis en lumière des victimes de harcèlement dans les milieux sportifs qui ont eu le
courage, après parfois des années de silence, de témoigner et de faire entendre leur voix. C’est le cas notamment,
en France, de Sarah Abitbol, patineuse sur glace multimédaillée. Son témoignage marque un tournant puisque le 4
février dernier le Parquet de Paris a ouvert une enquête préliminaire pour « viol et agressions sexuelles sur
mineurs par la personne ayant autorité sur la victime » contre son ancien entraîneur. Depuis ce témoignage,
d’autres voix se sont élevées pour dénoncer d’autres faits de violences sexuelles dans le sport.
Ces violences ne s’exercent pas exclusivement sur les filles et peuvent également toucher des garçons. Toutefois,
de nombreuses études établissent que les filles sont exposées à un risque plus élevé de violence fondée sur le
genre que ne le sont les garçons 
Bien entendu, la question du harcèlement et autres violences sexistes ou sexuelles relève plus de la justice ou de
la compétence communautaire, que de la compétence communale en particulier.  Cependant, il ne serait pas
acceptable que de tels faits se produisent dans des infrastructures communales, parmi des clubs auderghemois ou
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bien qu’ils touchent de jeunes Auderghemois.es. 
Pour Ecolo-Groen, la politique sportive communale doit dépasser le strict cadre sportif mais également veiller à
protéger celles et ceux qui pratiquent du sport à Auderghem
Nos questions sont donc les suivantes :

Avez-vous été informée de problèmes de cet ordre à Auderghem?

Dans les nombreux contacts que vous avez avec les clubs sportifs, cet enjeu est-il évoqué ?

Les sportif·ve·s, et plus particulièrement les filles, sont-ils.elles bien informé·e·s de leurs droits, des
organismes vers lesquels ils.elles peuvent se tourner en cas de harcèlement ?

Quels sont les outils et les initiatives mis en place pour l’information et la prévention dans nos clubs
sportifs ? Y a-t-il un numéro d’appel, une personne de contact ?

Existe-t-il une cellule indépendante vers laquelle les personnes concernées pourraient se tourner en toute
confiance et confidentialité ?
Je vous remercie pour vos réponses.

Réponse de Madame Eloïse Defosset, Echevin

Fort heureusement, la commune n’a jamais été informée de problèmes de cet ordre au sein de ses infrastructures
ou clubs sportifs de notre commune.
Toutefois, étant particulièrement touchée par cette problématique, j’ai à cœur de mettre en œuvre dans le milieu
sportif les engagements repris dans la motion relative aux violences faites aux femmes que nous venons de voter.
La semaine dernière déjà, j’ai pris contact avec le Panathlon Wallonie-Bruxelles qui est un organisme que
j’affectionne particulièrement car, il remet sans cesse au cœur de ses actions les valeurs du sport qui in fine,
favorise notamment le développement personnel et la construction de rapports avec l’autre.
J’ai donc pris contact avec eux pour leur proposer de dispenser des ‘formations’ destinées aux dirigeants des
clubs. Et, je suis ravie de vous apprendre qu’ils ont répondu avec beaucoup d’enthousiasme à cette initiative.
Il a donc été convenu de réaliser des séances d’informations selon des thématiques déterminées (les femmes et le
sport, le harcèlement et le sport, la discrimination et le sport, etc.) à venir présenter tout au long de l’année. La
première session pourrait être proposée en mars. Etant donné que le Panathlon côtoie les différentes communes
bruxelloises et wallonnes et il sera aussi intéressant de comparer les bonnes approches de chacune en la matière.
Il est important, me semble-t-il de mener ces débats au sein de la Commission Consultative des Sports car c’est
justement l’organe regroupant et les dirigeants des clubs sportifs et les représentants de chaque parti politique. Ce
sera aussi une manière « pédagogique » d’aborder les thèmes tels que ceux énoncés, la charte émise par la
Fédération Wallonie-Bruxelles, et d’ainsi rappeler les droits des sportifs et organismes vers lesquels se tourner en
cas de confrontation à une telle situation.
D’autre part, concernant les infrastructures sportives communales, un cadastre a été réalisé pour s’assurer de
l’écartement de tout obstacle logistique pouvant entraver la possibilité du sport au féminin. Je vous rassure, tous
nos centres sont en ordre à ce niveau là : WC pour les femmes, douches, vestiaires. Mais, il est important de le
rappeler car ce n’est pas encore le cas partout.
Le service des Sports a justement reçu début février une proposition de formation organisée par Bruxelles
Pouvoirs Locaux sur l’égalité de genre dans le sport. Bien que nous soyons déjà des bons élèves, le service y
participera pour s’assurer que tout est bien mis en œuvre à ce niveau-là.
Par ailleurs,  et pour votre bonne information, les études en matière de budgétisation sensible au genre ont montré
que les grands investissements en infrastructures sportives bénéficient massivement à des sports dits
« d’hommes ». J’ai donc le plaisir de vous préciser qu’Auderghem est une commune pionnière dans la réflexion
des genres car, je le rappelle le Gymnasium (qui est un de nos centres sportifs)  est occupé à près de 90% par de
jeunes filles, femmes, dames qui y pratiquent leur sport.
Cette année, nous mettons aussi à disposition plus d’heures d’occupation de terrain au rugby qui a pu, non
seulement développé une école de jeunes mais aussi, mettre sur pied une équipe féminine (qui a d’ailleurs fêté sa
première victoire il y a plus de 2 semaine).

• 
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Et pour l’anecdote, j’aime à raconter que nous accueillons une équipe nationale de D2 Femmes qui… (Désolée
messieurs) ont de meilleurs résultats footballistiques que les hommes jouant au stade !

Le Conseil prend acte.

AINSI FAIT ET DÉLIBÉRÉ EN SÉANCE.

Le Secrétaire communal, 
(s) Etienne Schoonbroodt  

Le Président, 
(s) Christophe Magdalijns

POUR EXTRAIT CONFORME
Auderghem, le 09 mars 2020

Le Secrétaire communal,

Etienne Schoonbroodt  

Le Bourgmestre,

Didier Gosuin
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Aanwezig

Verontschuldigd

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK GEWEST
GEMEENTE OUDERGEM

Uittreksel uit het register der beraadslagingen van de Gemeenteraad
 

Christophe Magdalijns, Voorzitter ;
Didier Gosuin, Burgemeester ;
Sophie de Vos, Elise Willame, Alain Lefebvre, Eloïse Defosset, Jeannine Crucifix, Florence Couldrey,
Lieve Jorens, Schepenen ;
Isabelle Désir, Véronique Artus, Jean-Claude Vitoux, Christian Grétry, Valérie Cops, Marc Vandame,
Vanessa Rigodanzo, Jeremy Van Gorp, Jasmine Boumraya, Stéphanie Paulissen, Marie-Pierre Bauwens,
Anastasia Bakounine, Nathalie Wyns, Michel Blampain, Christine Bogaert, Martine Maelschalck,
Matthieu Pillois, François Lebovy, Gemeenteraadsleden ;
Etienne Schoonbroodt, Gemeentesecretaris.

 
Bruno Collard, Schepen ;
Didier Molders, Pauline Vermeiren, Ingrid Venier, Gemeenteraadsleden.

Zitting van 20.02.20

#Onderwerp : Mondelinge vraag van mevrouw Anastasia Bakounine (ECOLO-GROEN): pesterijen en
ongewenste gedrag in sportclubs#

Openbare zitting

Secretariaat

Geachte leden van het college,
Beste collega's,
In navolging van de motie betreffende geweld tegen vrouwen vestigt Ecolo/Groen de aandacht op het respect in
de sportwereld, en meer bepaald in de sportclubs van onze gemeente.
Oudergem is een sportieve gemeente. We mogen ons gelukkig prijzen met het aanzienlijke aantal sportclubs. Ze
leveren erg goed werk, soms met erg weinig middelen, om in de gemeente sport op hoog niveau of op recreatief
vlak te kunnen beoefenen.
Bovendien zijn de gemeentelijke infrastructuren van goede kwaliteit. Naast het sportcentrum Willegems en het
Gymnasium zijn er ook de voetbal-, hockey- en rugbyclubs die ook over vrouwelijke teams beschikken. Voorts
zijn er ook nog andere sportkernen, zoals het centrum Adeps, Rood Klooster, het Zoniënwoud, de Groene
Wandeling of de klimmuur 'New Rock'.
Het gaat dus om een gediversifieerd en gevarieerd aanbod waar talrijke Oudergemnaars kunnen sporten.
Onlangs werd in de media veel aandacht besteed aan slachtoffers van seksueel misbruik in de sport, die na jaren
van zwijgen de moed hadden om te getuigen en hun stem te laten horen. Dat was onder meer het geval van Sarah
Abitbol, een Frans kunstschaatsster die meerdere medailles won. Haar getuigenis betekende een keerpunt omdat
het parket van Parijs op 4 februari een voorafgaand onderzoek naar 'verkrachting en seksuele geweldpleging op
minderjarigen door een persoon die gezag heeft over het slachtoffer' instelde tegen haar voormalige trainer. Sinds
deze getuigenis hebben andere van zich laten horen om andere feiten van seksuele geweldpleging in de sport aan
de kaak te stellen.
Dit geweld wordt niet enkel uitgeoefend op meisjes. Ook jongens kunnen er het slachtoffer van zijn. Uit vele
onderzoeken blijkt echter dat meisjes een groter risico lopen op gendergerelateerd geweld dan jongens.
Uiteraard valt de kwestie van intimidatie en ander gendergerelateerd of seksueel ongewenste gedrag meer onder
de bevoegdheid van het gerecht of de gemeenschap dan van de gemeente in het bijzonder. Het zou echter
onaanvaardbaar zijn dat dergelijke handelingen zouden plaatsvinden in gemeentelijke voorzieningen, waaronder
Oudergemse clubs, of zelfs dat er jonge Oudergemnaars bij betrokken zouden zijn. 
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Ecolo-Groen is van mening dat het gemeentelijke sportbeleid verder moet gaan dan het strikte sportkader, maar er
ook moet op toezien dat de personen die sport beoefenen in Oudergem worden beschermd.
Vandaar de volgende vragen:

Heeft u weet van dergelijke problemen in Oudergem?

Werd dit probleem al aangekaart tijdens de talrijke contacten die u met de sportclubs heeft?

Zijn de sportbeoefenaars, en meer bepaald de meisjes, goed geïnformeerd over hun rechten, weten ze tot
wie ze zich kunnen wenden in geval van intimidatie en ongewenst (seksueel) gedrag?

Welke middelen en initiatieven werden er in onze sportclubs ingevoerd en genomen om het publiek te
informeren en aan preventie te doen? Is er een noodnummer, een contactpersoon?

Bestaat er een onafhankelijke cel tot wie de slachtoffers zich in alle vertrouwen en vertrouwelijkheid kunnen
wenden?
Ik dank u voor uw antwoorden.

Antwoord van mevrouw Eloïse Defosset, schepen

Gelukkig heeft nog nooit iemand dit soort van problemen in de sportinfrastructuren en -clubs van onze gemeente
aan de kaak gesteld.
Aangezien deze problematiek mij bijzonder heeft geraakt, wil ik alles in het werk stellen om de verbintenissen in
het sportmilieu waar te maken die worden vermeld in de motie over het geweld tegen vrouwen waarover we net
hebben gestemd.
Vorige week heb ik al contact opgenomen met 'Panathlon Wallonie Bruxelles', een organisatie die me nauw aan
het hart ligt, omdat ze de waarden van de sport, die uiteindelijk onder meer de persoonlijke ontwikkeling en het
opbouwen van relaties met anderen bevordert, steeds centraal stelt in het kader van haar acties.
Ik heb hen dus gecontacteerd om hen voor te stellen opleidingen aan de bestuurders van de clubs te geven. Ik ben
erg blij dat ik u kan meedelen dat ze erg enthousiast op dit initiatief hebben gereageerd.
Er is dus overeengekomen om informatiesessies rond welbepaalde thema's (vrouwen en sport, seksuele
intimidatie en sport, discriminatie en sport, enz.) te organiseren die het hele jaar zullen plaatsvinden. De eerste
sessie zou in maart kunnen doorgaan. Aangezien 'Panathlon' actief is in verschillende Brusselse en Waalse
gemeenten, is het ook interessant om de goede praktijken die elke gemeente in dat verband toepast te vergelijken.
Het lijkt me belangrijk om deze gesprekken in de raadgevende sportcommissie te voeren, aangezien het net die
organisatie is die de bestuurders van de sportclubs en de vertegenwoordigers van elke politieke partij verenigt.
Het zal ook een 'pedagogische' manier zijn om de hiervoor aangehaalde thema's aan te kaarten, dieper in te gaan
op het door de Federatie Wallonië-Brussel uitgegeven handvest en zodoende te wijzen op de rechten van de
sportbeoefenaars en te herinneren aan de organisaties waartoe men zich kan wenden wanneer men met een
dergelijke situatie wordt geconfronteerd.
Daarnaast werd voor de gemeentelijke sportinfrastructuren een kadaster opgesteld om ervoor te zorgen dat er
geen enkel logistiek obstakel de sportbeoefening door vrouwen in de weg kan staan. Ik kan u verzekeren dat al
onze centra op dat gebied in orde zijn: toiletten, douches en kleedkamers voor vrouwen. Het is echter belangrijk
om erop te wijzen dat dit nog lang niet overal het geval is.
De sportdienst heeft begin februari net een voorstel ontvangen voor een door Brussel Plaatselijke Besturen
georganiseerde opleiding over gendergelijkheid in de sport. Ook al zijn we al goede leerlingen, toch zal de dienst
eraan deelnemen om zich ervan te vergewissen dat alles op dat niveau goed wordt uitgevoerd.
Bovendien, en ter informatie, hebben de studies over gendergevoelige budgettering aangetoond dat grote
investeringen in sportinfrastructuren massaal ten goede komen aan zogenaamde 'mannensporten'. Dus heb ik het
genoegen om u mee te delen dat Oudergem een pioniersgemeente is op het vlak van genderreflectie, omdat het
Gymnasium (een van onze sportcentra) bijna voor 90% wordt gebruikt door jonge meisjes, vrouwen, dames die
daar hun sport beoefenen.
Dit jaar hebben we er ook voor gezorgd dat de rugbyclub, die niet enkel een jongerenschool, maar ook een
vrouwenteam (dat meer dan 2 weken geleden haar eerste overwinning heeft gevierd) heeft opgericht, het veld
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veel meer uren kan gebruiken.
En als anekdote wil ik er nog graag aan toevoegen dat wij over een nationaal vrouwenteam D2 beschikken dat ...
(sorry heren) betere voetbalresultaten behaalt dan de mannen die in het stadion spelen!

De Raad neemt akte.

ALDUS GEDAAN EN BERAADSLAAGD IN ZITTING.

De Gemeentesecretaris, 
(g) Etienne Schoonbroodt  

De Voorzitter, 
(g) Christophe Magdalijns

VOOR EENSLUIDEND AFSCHRIFT
Oudergem, 09 maart 2020

De Gemeentesecretaris,

Etienne Schoonbroodt  

De Burgemeester,

Didier Gosuin
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Présents

Excusés

RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE
COMMUNE D'AUDERGHEM

Extrait du registre aux délibérations du Conseil communal
 

Christophe Magdalijns, Président ;
Didier Gosuin, Bourgmestre ;
Sophie de Vos, Elise Willame, Alain Lefebvre, Eloïse Defosset, Jeannine Crucifix, Florence Couldrey,
Lieve Jorens, Échevin·e·s ;
Isabelle Désir, Véronique Artus, Jean-Claude Vitoux, Christian Grétry, Valérie Cops, Marc Vandame,
Vanessa Rigodanzo, Jeremy Van Gorp, Jasmine Boumraya, Stéphanie Paulissen, Marie-Pierre Bauwens,
Anastasia Bakounine, Nathalie Wyns, Michel Blampain, Christine Bogaert, Martine Maelschalck,
Matthieu Pillois, François Lebovy, Conseillers communaux ;
Etienne Schoonbroodt, Secrétaire communal.

 
Bruno Collard, Échevin·e ;
Didier Molders, Pauline Vermeiren, Ingrid Venier, Conseillers communaux.

Séance du 20.02.20

#Objet : Question orale de Madame Vanessa Rigodanzo (PS) : Ancienne résidence du Parc des Princes#

Séance publique

Secrétariat

Monsieur le Bourgmestre, Mesdames et Messieurs les Echevins,
Chers collègues,
Les derniers résidents du home Résidence du Parc des Princes (avenue Jean Van Horenbeeck 192, 1160
Auderghem) ont quitté l’établissement fin 2019.  Depuis le bâtiment est inoccupé et suscite des craintes auprès
des riverains quant à sa future exploitation.
Je souhaite avoir des éclaircissements sur les éléments suivants :

Pouvez-vous m’indiquer si vous avez connaissance d’un projet pour ce bâtiment ?

Avez-vous eu des contacts avec le propriétaire quant à l’avenir de ce bâtiment ?

Pouvez-vous me préciser le régime urbanistique auquel est soumis le bien et quel type d’équipement
peut-il accueillir ?

Je vous remercie pour vos réponses.
Vanessa Rigodanzo
Conseillère communale PS

Réponse de Monsieur Alain Lefebvre, Echevin

Madame la Conseillère communale,
Nous sommes bien informés du fait de ce déménagement vers une nouvelle implantation à Anderlecht. Notre
Résidence Reine Fabiola a d’ailleurs accueilli quelques résidents ne désirant pas s’éloigner d’Auderghem.
Durant l’année dernière, j’ai eu un contact avec le propriétaire des lieux qui m’a indiqué s’interroger sur
l’affectation future de son bien. Il le fait sans précipitations vu que le bail actuel n’est pas arrivé à son terme.
D’un contact récent, je retiens que le propriétaire se déclare attaché aux caractéristiques de l’immeuble qui
nécessite toutefois des mesures de rénovation et de mise aux normes. Il n’envisage actuellement pas de le mettre
en vente.  Il privilégie une location à long terme.
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Aucune demande de renseignements urbanistiques ne nous a été adressées durant ces derniers mois.
Au PRAS, la propriété est affectée à des équipements d’intérêts collectifs et de services publics. Avant la maison
de repos, il hébergeait un établissement de protection de la jeunesse.
Moyennant mesures particulières de publicité, ces zones peuvent également être affectées aux logements.
Le bien n’est inclus dans aucun PPAS ou permis de lotir. Il ne fait pas l’objet de protection en matière de
patrimoine.
Le PRAS précise la notion d’Equipement d'intérêt collectif ou de service public :
« Construction ou installation qui est affectée à l'accomplissement d'une mission d'intérêt général ou public,
notamment les services des pouvoirs locaux, les immeubles abritant les assemblées parlementaires et leurs
services, les équipements scolaires, culturels, sportifs, sociaux, de santé, de culte reconnus et de morale laïque.
Sont également considérés comme de l'équipement d'intérêt collectif ou de service public, les missions
diplomatiques, les postes consulaires de carrière des Etats reconnus par la Belgique ainsi que les représentations
des entités fédérées ou assimilées de ces Etats.
Sont exclus les locaux de gestion ou d'administration des autres services publics. »

Le Conseil prend acte.

AINSI FAIT ET DÉLIBÉRÉ EN SÉANCE.

Le Secrétaire communal, 
(s) Etienne Schoonbroodt  

Le Président, 
(s) Christophe Magdalijns

POUR EXTRAIT CONFORME
Auderghem, le 09 mars 2020

Le Secrétaire communal,

Etienne Schoonbroodt  

Le Bourgmestre,

Didier Gosuin
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Aanwezig

Verontschuldigd

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK GEWEST
GEMEENTE OUDERGEM

Uittreksel uit het register der beraadslagingen van de Gemeenteraad
 

Christophe Magdalijns, Voorzitter ;
Didier Gosuin, Burgemeester ;
Sophie de Vos, Elise Willame, Alain Lefebvre, Eloïse Defosset, Jeannine Crucifix, Florence Couldrey,
Lieve Jorens, Schepenen ;
Isabelle Désir, Véronique Artus, Jean-Claude Vitoux, Christian Grétry, Valérie Cops, Marc Vandame,
Vanessa Rigodanzo, Jeremy Van Gorp, Jasmine Boumraya, Stéphanie Paulissen, Marie-Pierre Bauwens,
Anastasia Bakounine, Nathalie Wyns, Michel Blampain, Christine Bogaert, Martine Maelschalck,
Matthieu Pillois, François Lebovy, Gemeenteraadsleden ;
Etienne Schoonbroodt, Gemeentesecretaris.

 
Bruno Collard, Schepen ;
Didier Molders, Pauline Vermeiren, Ingrid Venier, Gemeenteraadsleden.

Zitting van 20.02.20

#Onderwerp : Mondelinge vraag van mevrouw Vanessa Rigodanzo (PS): voormalige residentie van het
Prinsenpark#

Openbare zitting

Secretariaat

Geachte burgemeester, dames en heren schepenen,
Geachte collega’s,
De laatste bewoners van Residentie Prinsenpark (Jean Van Horenbeecklaan 192, 1160 Oudergem) hebben het
rusthuis eind 2019 verlaten. Sindsdien staat het gebouw leeg en maken de buurtbewoners zich zorgen over de
toekomstige bestemming ervan.
Ik zou graag enkele ophelderingen over de volgende elementen krijgen:

Kunt u me zeggen of u weet of er voor dit gebouw al plannen zijn?

Heeft u contact opgenomen met de eigenaar om meer te weten te komen over de toekomst van het
gebouw?

Kunt u me verduidelijken aan welk stedenbouwkundig stelsel het gebouw is onderworpen en welk type
van voorziening er mag worden ondergebracht?

Ik dank u voor uw antwoorden.
Vanessa Rigodanzo
Gemeenteraadslid voor PS

Antwoord van de heer Alain Lefebvre, schepen

Mevrouw het gemeenteraadslid,
Wij zijn goed op de hoogte van deze verhuizing naar een nieuwe vestiging in Anderlecht. Onze Residentie
Koningin Fabiola heeft trouwens onderdak geboden aan enkele bewoners die Oudergem niet wilden verlaten.
Het voorbije jaar heb ik contact gehad met de eigenaar van het gebouw. Hij vertelde me dat hij de toekomstige
bestemming van zijn goed nog niet kent en hij rustig de tijd neemt om erover na te denken aangezien de huidige

• 
• 

• 

• 

1/2Gemeenteraad - 20.02.2020 - Uittreksel van dossier 41802

#002/20.02.2020/A/0015#



huurovereenkomst nog niet is afgelopen.  Uit een recent contact heb ik onthouden dat de eigenaar gehecht is aan
de kenmerken van het gebouwen, die echter dienen te worden gerenoveerd en aan de geldende normen dienen te
worden aangepast. Momenteel is hij niet van plan om het te verkopen.  Hij geeft de voorkeur aan een verhuur op
lange termijn.
De afgelopen maanden hebben wij geen enkele aanvraag om stedenbouwkundige inlichtingen ontvangen.
In het gewestelijk bestemmingsplan (GBP) is de eigendom opgenomen als voorziening van collectief belang en
van openbare diensten. Vóór het rusthuis was er een jeugdzorginstelling in het gebouw ondergebracht.
Als er speciale regelen van openbaarmaking worden toegepast, kunnen deze gebieden ook worden bestemd voor
huisvesting.
Het gebouw maakt geen deel uit van een bijzonder bestemmingsplan of een verkavelingsvergunning. Het maakt
niet het voorwerp uit van een erfgoedkundige bescherming.
In het GBP wordt het begrip 'voorziening van collectief belang of van openbare diensten' als volgt gedefinieerd:
'Bouwwerk of installatie bestemd voor de uitvoering van een opdracht van algemeen of openbaar belang, meer
bepaald de diensten van de plaatselijke besturen, de gebouwen waarin de parlementaire vergaderingen en hun
diensten gehuisvest zijn, de scholen, de culturele, sportieve, sociale en gezondheidsvoorzieningen, alsmede de
voorzieningen voor erkende erediensten en lekenmoraal.
Worden eveneens beschouwd als voorzieningen van collectief belang of van openbare diensten, de diplomatieke
zendingen, de consulaire beroepsposten van de door België erkende Staten, alsmede de vertegenwoordigingen
van de gefedereerde of gedecentraliseerde entiteiten van die Staten.
Zijn uitgesloten, de lokalen voor het beheer of het bestuur van de andere overheidsdiensten.'

De Raad neemt akte.

ALDUS GEDAAN EN BERAADSLAAGD IN ZITTING.

De Gemeentesecretaris, 
(g) Etienne Schoonbroodt  

De Voorzitter, 
(g) Christophe Magdalijns

VOOR EENSLUIDEND AFSCHRIFT
Oudergem, 09 maart 2020

De Gemeentesecretaris,

Etienne Schoonbroodt  

De Burgemeester,

Didier Gosuin
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Présents

Excusés

RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE
COMMUNE D'AUDERGHEM

Extrait du registre aux délibérations du Conseil communal
 

Christophe Magdalijns, Président ;
Didier Gosuin, Bourgmestre ;
Sophie de Vos, Elise Willame, Alain Lefebvre, Eloïse Defosset, Jeannine Crucifix, Florence Couldrey,
Lieve Jorens, Échevin·e·s ;
Isabelle Désir, Véronique Artus, Jean-Claude Vitoux, Christian Grétry, Valérie Cops, Marc Vandame,
Vanessa Rigodanzo, Jeremy Van Gorp, Jasmine Boumraya, Stéphanie Paulissen, Marie-Pierre Bauwens,
Anastasia Bakounine, Nathalie Wyns, Michel Blampain, Christine Bogaert, Martine Maelschalck,
Matthieu Pillois, François Lebovy, Conseillers communaux ;
Etienne Schoonbroodt, Secrétaire communal.

 
Bruno Collard, Échevin·e ;
Didier Molders, Pauline Vermeiren, Ingrid Venier, Conseillers communaux.

Séance du 20.02.20

#Objet : Question orale de Madame Christine Bogaert (LB) : potager des Paradisiers#

Séance publique

Secrétariat

Monsieur le Bourgmestre,
Chère collègues,
J’ai été interpellée par des riverains, sur la situation du potager situé au Paradisiers.
Il semble  que certaines parcelles soient  laissées à l’abandon.
Je participe au potager « le moulin à légumes «  du parc Seny et , j’ai pu constater que ce type de projet renforce
le lien social entre citoyen.
Je trouve donc regrettable que certaines parcelles ne soient plus attribuées.
Mes questions sont les suivantes :

1. pouvez-vous m’indiquer la superficie du potager des paradisiers ?
2. pouvez-vous m’indiquer le nombres de parcelles ?
3. pouvez-vous m’indiquer comment sont attribuées les parcelles et sur quels critères.

Je vous remercie,
Christine Bogaert

Réponse de Madame Sophie de Vos, Echevin

Les riverains intéressés se portent candidats et sont désignés par ordre d’ancienneté sur la liste. Pour être éligible,
il faut simplement habiter le quartier et ne pas avoir de jardin.
Nous venons d’arpenter les parcelles et de prendre contact avec toutes les personnes en liste d’attente. Nous
avons 8 personnes et 6 parcelles.
Mais il y a des doubles et des simples parcelles (35 ou 70m²) donc nous allons viser la satisfaction de tout le
monde en coupant le cas échéant certaines doubles parcelles en 2.

Le Conseil prend acte.
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AINSI FAIT ET DÉLIBÉRÉ EN SÉANCE.

Le Secrétaire communal, 
(s) Etienne Schoonbroodt  

Le Président, 
(s) Christophe Magdalijns

POUR EXTRAIT CONFORME
Auderghem, le 09 mars 2020

Le Secrétaire communal,

Etienne Schoonbroodt  

Le Bourgmestre,

Didier Gosuin
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Aanwezig

Verontschuldigd

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK GEWEST
GEMEENTE OUDERGEM

Uittreksel uit het register der beraadslagingen van de Gemeenteraad
 

Christophe Magdalijns, Voorzitter ;
Didier Gosuin, Burgemeester ;
Sophie de Vos, Elise Willame, Alain Lefebvre, Eloïse Defosset, Jeannine Crucifix, Florence Couldrey,
Lieve Jorens, Schepenen ;
Isabelle Désir, Véronique Artus, Jean-Claude Vitoux, Christian Grétry, Valérie Cops, Marc Vandame,
Vanessa Rigodanzo, Jeremy Van Gorp, Jasmine Boumraya, Stéphanie Paulissen, Marie-Pierre Bauwens,
Anastasia Bakounine, Nathalie Wyns, Michel Blampain, Christine Bogaert, Martine Maelschalck,
Matthieu Pillois, François Lebovy, Gemeenteraadsleden ;
Etienne Schoonbroodt, Gemeentesecretaris.

 
Bruno Collard, Schepen ;
Didier Molders, Pauline Vermeiren, Ingrid Venier, Gemeenteraadsleden.

Zitting van 20.02.20

#Onderwerp : Mondelinge vraag van mevrouw Christine Bogaert (LB): moestuin 'Paradisiers'#

Openbare zitting

Secretariaat

Mijnheer de burgemeester,
Geachte collega's,
Enkele bewoners hebben mij toelichtingen gevraagd over de situatie van de moestuin 'Paradisiers'.
Het lijkt erop dat sommige percelen verlaten en verwaarloosd zijn.
Ik werk mee in de wijkmoestuin 'Le moulin à légumes' van het Senypark en heb kunnen vaststellen dat dit type
van project de sociale banden tussen de burgers versterkt.
Ik vind het dan ook jammer dat sommige percelen niet meer worden toegekend.
Mijn vragen luiden als volgt:

1. Kunt u me zeggen welke oppervlakte de moestuin 'Paradisiers' heeft?
2. Kunt u me zeggen hoeveel percelen er zijn?
3. Kunt u me zeggen hoe en op basis van welke criteria de percelen worden toegewezen?

Ik dank u.
Christine Bogaert

Antwoord van mevrouw Sophie de Vos, schepen

Geïnteresseerde buurtbewoners stellen zich kandidaat en krijgen een perceel toegewezen op basis van de
volgorde van hun inschrijving op de wachtlijst. De voorwaarden om in aanmerking te komen zijn: in de wijk
wonen en geen tuin hebben.
Wij hebben net de percelen opgemeten en contact opgenomen met alle personen die op de wachtlijst staan. Er
zijn 8 mensen voor 6 percelen.
Er zijn dubbele en enkele percelen (35 of 70 m²). Aangezien we iedereen tevreden willen stellen, zullen we
sommige percelen eventueel in twee opsplitsen.
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De Raad neemt akte.

ALDUS GEDAAN EN BERAADSLAAGD IN ZITTING.

De Gemeentesecretaris, 
(g) Etienne Schoonbroodt  

De Voorzitter, 
(g) Christophe Magdalijns

VOOR EENSLUIDEND AFSCHRIFT
Oudergem, 09 maart 2020

De Gemeentesecretaris,

Etienne Schoonbroodt  

De Burgemeester,

Didier Gosuin
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